International Federation Of Alawite Organisations IFAO



2025/7/7

بيان إدانة لقرار الحكومة الأمريكية رفع هيئة تحرير الشام من قوائم الإرهاب

ندين بأشد العبارات قرار الحكومة الأمريكية القاضي بإلغاء تصنيف "جبهة النصرة/ هيئة تحرير الشام"، كمنظمة إرهابية أجنبية، والمنشور في السجل الفيدرالي تحت رقم الوثيقة 12720-2025.

نؤكد أن الإرهاب ليس تصنيفًا سياسيًا، بل هو فكر وممارسة، وأن "جبهة النصرة/هيئة تحرير الشام" تمثل فكرًا إرهابيًا بالتعريف القانوني والإنساني، وأن رفعها من قوائم الإرهاب يمثل سابقة خطيرة تتجاوز مبادئ مكافحة الإرهاب وتهدد السلم والأمن في سوريا والمنطقة.

نذكر بأن لجنة العقوبات 1267 التابعة لمجلس الأمن، المشكلة بموجب الفصل السابع من ميثاق الأمم المتحدة، ما زالت تعتبر "جبهة النصرة/هيئة تحرير الشام" منظمة إرهابية، وابو محمد الجولاني / ما أحمد الشرع إرهابيًا تحت الرقم QDI.336 ، وأنس خطاب تحت الرقم QDI.336 ، وأن هذه التصنيفات تلزم كافة الدول باعتقالهم حال وجودهم على أراضيها.

في هذا السياق، نذكّر بكلام إدغار هوفر(J. Edgar Hoover) أول مدير لمكتب التحقيقات الفيدرالي (FBI)، حين قال ضمنيًا إن الأثماط الإجرامية متجذرة وعادة لا تتغير بسهولة. لذلك ليس لمجرد أن الإرهابيين حققوا غايات سياسية، يصبحون ملائكة.

إن رفع اسم "هيئة تحرير الشام" من قوائم الإرهاب الأمريكية لا يغير حقيقتها كتنظيم إرهابي مسؤول عن ارتكاب جرائم بحق الشعب السوري والمنطقة، ولا يسقط المسؤولية القانونية والدولية تجاه الضحايا.

نؤكد أن أي تبرير سياسي أو ضغط إعلامي لن يستطيع طمس هذه الحقيقة أو تغيير المسار القانوني في مكافحة الإرهاب بكافة أشكاله.

International Federation Of Alawite Organisations IFAO





Statement Condemning the US Government's Decision to Delist Hay'at Tahrir al-Sham" from Terrorism Lists

We strongly condemn the decision by the **US Government** to revoke the designation of "Al-Nusra Front," also known as "Hay'at Tahrir al-Sham," as a Foreign Terrorist Organization, as published in the Federal Register Document No. 2025-12720.

We affirm that terrorism is not a mere political label but **an ideology and a practice**, and that "Al-Nusra Front / Hay'at Tahrir al-Sham" represents a terrorist ideology by all legal and humanitarian definitions. Delisting it from terrorism lists represents **a** dangerous precedent that undermines counter-terrorism principles and threatens peace and security in Syria and the region.

We remind all that the UN Security Council's 1267 Sanctions Committee under Chapter VII of the UN Charter continues to list "Al-Nusra Front / Hay'at Tahrir al-Sham" as a terrorist organization, with Abu Mohammed Al-Julani / Ahmad Alsharaa listed under QDI.317 and Anas Khattab under QDI.336, obliging all states to arrest them if present on their territories.

In this context, we recall the words of J. Edgar Hoover, the first Director of the FBI, who implicitly stated that criminal patterns are deeply rooted and rarely change easily. Hence, just because terrorists may have served certain political agendas does not transform them into angels.

The delisting of "Hay'at Tahrir al-Sham" from US terrorism lists does not change its reality as a terrorist organization responsible for crimes against the Syrian people and the region, nor does it remove the legal and international accountability towards the victims of these crimes.

We reaffirm that **no political justification or media pressure can obscure this reality** or alter the legal path that must be followed in combating terrorism in all its forms.